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ACTA DE LA SESSIÓ Nº 07/2015, DE CARÀCTER EXTRAORDINARI DE L’ AJUNTAMENT 
PLE CELEBRADA EL VINT-I-SET  D’ABRIL DE DOS MIL QUINZE

Al municipi de Canals, en el Saló de Sessions de la casa consistorial, Pl. de la Vila núm 9, el 
vint-i-set  d’abril de dos mil quinze, essent les tretze hores i tres minuts (13:03).

Presideix el Sr. Alcalde,  D. Ricardo Cardona Mollá, assistint els regidors/as, Dª. Teresa 
Mollá Andrés, D. Francisco López Trigueros, D. Antonio Pérez García, D. Emilio López Catalán, Dª.  
María Celia Bononad Martínez i D. José Luís Mateu Ramón  (del Grup Popular),  D. Pascual Durá 
Barberá,  D.  Ricardo Requena Muñoz i  D.  Manuel  Sanchis  Polop (del  Grup Gent  de Canals),  D. 
Antonio Manuel Orea Pedraza  (del Grup PSPV-PSOE),  D. Joan Carles Pérez Pastor i Dª Mónica 
Montell Tormo (del Grup Compromís)  i D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup EUPV).

No assistixen els regidors D. José Antonio Tortosa Sanz i Dª Carmen Melisa Ferrer Martínez 
(del Grup Popular) i Dª Maria Ángeles Roselló Garcés (del Grup PSPV-PSOE), 

Assisteix com a Secretari D. José Mª Trull Ahuir, Secretari de l’Ajuntament de Canals. 

Havent-se  comprovat  la  presència  del  President  i  del  Secretari,  així  com l’existència  del 
quorum exigit per l’artícle 90 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que  s’aprova el  
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (d’ara en avant ROF) 
per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President declara oberta la sessió que es va desenvolupar  
d’acord amb el següent, 

ORDRE DEL DIA

ÚNIC: Tractament  i  aclariment  dels  fets  denunciats  i  entre  el  que  hi  haurá  que 
dislucidar, a més, si durant el seu mandat com Alcalde era administrador solidari de l’empresa 
Carlady i si en eixe temps l’empresa referida va facturar a l’Ajuntament per qualsevol tipus de 
servei.

El  Sr. Alcalde assenyalant que començarem el ple extraordinari convocat per sol·licitud de 
tota  l'oposició,  on  es  requereix  per  a  fer  una  sessió  de  control,  m'imagine  que  el  control  de 
l'Ajuntament, respecte a unes manifestacions que s'han fet. Per a organitzar el ple de hui, sí que 
voldria que fóra una cosa normal, jo donaria els torns als diferents grups com s'ha fet sempre, als  
portaveus,  per  a  què  podeu  fer  la  vostra  intervenció.  A  continuació  jo  contestaré  a  la  vostra  
intervenció i després si algú se sent al·ludit o pel que siga si voleu una segona intervenció i tancarem.

El  Sr. Garrido Centelles (del Grup EUPV) manifestant que preferisc que primer constes-te 
l'Alcalde a les preguntes formulades.

El Sr. Alcalde assenyalant que en fi, si voleu que l'antecedent siga el que heu preguntat en el  
ple o del que es tracta el ple, ho podem llegir si voleu. Llavors llegirem el perquè es convoca el plenari  
i  jo donaré les explicacions que crec que he de donar i  si algú vol després per al·lusió contestar  
alguna cosa, que ho diga. Ens diu el plenari que davant de les informacions aparegudes en diferents  
mitjans de comunicació referit a IMELSA i en concret a alguna empresa de Canals, per la Llei i tal, se 
sol·licita convocar un ple extraordinari perquè s'aclarisca el que es denuncia i que es dilucide, a més, 
si en el mandat com a Alcalde era administrador de Carlady, i si en eixe temps l'empresa referida va 
facturar a l'Ajuntament per qualsevol tipus de servici.

En primer lloc, com hem sigut requerits ací, jo en concret, l'Alcalde,.... a vegades em recorde 
d'una frase que gastava un Alcalde anterior a mi, que parlava de la soledat de l'Alcalde. Jo he de dir  
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que no em sent sol, però és veritat que a vegades sí que recórrec a eixa frase que vaig sentir açi en 
este Ajuntament. Respecte de la pregunta que vostés em fan de si  ha facturat a l'Ajuntament de 
Canals.... Abans, perdoneu un moment, vull deixar clar que les meues explicacions com a Alcalde  
d'esta localitat i que com donaré dades de factures i la resta de dades, potser m'allargue un poc, però  
intentaré ser el més concret que puga. Taxativament vull dir que Ricardo Cardona, l'Alcalde d'este 
Ajuntament -ho he dit en la televisió, ho he dit en la ràdio i ho he dit rectificat en alguns periòdics-, que 
l'Alcalde de Canals, jo Ricardo Cardona, no he sigut mai soci de Carlady ni en la seua constitució per 
hi haja els anys 80 o 90, ni al dia de hui. No he sigut mai soci. Aquells que atribuïxen que l'empresa 
és meua, ells hauran d'explicar perquè. Mai he sigut ni he tingut cap responsabilitat en esta Empresa 
respecte a les seues participacions, açò m'agradaria que quedara clar. Hem comprovat que l'Alcalde, 
una vegada va ser anomenat en el 2007 en este Ajuntament, va cessar en l'empresa de Carlady com 
a treballador i es va donar d'alta en este Ajuntament, no portant a terme des d'aquell moment, des del 
2007, cap de les funcions d'administrador. Però pel fet que el cessament no s'ha portat a registre, sí  
que en els anys eixos ha admet que ha estat com a administrador solidari, fins que l'empresa va ser 
decaient en la seua activitat, pràcticament per la crisi del tèxtil no per una altra cosa, fins al 2014 hon 
esta empresa s'ha declarat  inactiva i  s'ha anomenat el  cessament de tots.  En quant que si  este 
Ajuntament ha rebut factures d'esta Empresa en concret, he d'especificar i així m'ho han donat en 
intervenció. També he de dir que a banda de l'enunciat del plenari de hui, hi ha alguns grups polítics  
que han presentat preguntes a banda a les quals contestarem per escrit però puc fer menció en este 
moment. És veritat que hi ha diferents preguntes. En quant a si este Ajuntament ha rebut factures de  
l'Empresa a la que s'anomena, hem tret una relació des de fa 12 anys, per a intentar que siga el més  
antic possible. He de dir que esta Empresa a facturat en el 2003, en el 2003 a l'àrea d'esport 867 
euros, en el 2004 va facturar 17,40, en el 2005 res, en el 2006 res, en el 2007 res, en el 2007 és quan 
jo entre d'Alcalde, abans estava de Regidor, en el 2008, 2009 en el 2008 res, en el 2009 res i en el 
2010 hi  han dos factures una de 507 i  una altra  de 416  del  Taller  d'Ocupació.  El  primer  Taller 
d'Ocupació del Torreo, crec que són uns polars o alguna cosa així, i una factura d'esport divertit d'una 
organització  de televisió  que es feia  en el  pavelló.  La veritat  que si  jo m'haguera assabentat  no  
s'haguera fet. En el 2011 res, en el 2012 res, en el 2013 res, en el 2014 res, en el 2015 res. O siga  
que en 12 anys crec que esta Empresa ha facturat a l'Ajuntament al voltant de 2000 euros si sumem 
totes.

Aprofite també, perquè hi ha alguns dels grups de l'oposició com he dit que pregunten per  
altres empreses, empreses que han eixit en la premsa, hi ha moltes, que són 8 o 9, no hem trobat una  
relació amb l'Ajuntament de Canals amb cap d'estes empreses a excepció d'una que s'anomena 
Omega Moe. Omega Moe apareix en l'Ajuntament en els contractes de les cadires de la fira l'any 
2004. S'ha facturat des del 2004, 2005, 2006 sempre les cadires de la fira a la mateixa empresa 
Omega Moe. Crec que en el 2013 desapareix ja, i es fa a una altra empresa que s'anomena Gil i  
després han sigut adjudicacions i ja no apareix.

Després hi  ha  un escrit,  un altre  escrit  conjunt,  d'algun grup que també ens  pregunta  a 
l'Ajuntament la relació que té Risoncha amb alguna d'estes empreses, i en concret en la que ens 
porta  hui  ací.  En  realitat  si  volem  les  factures  a  Risoncha  és  una  cosa  que  cal  plantejar  en  
l'assemblea de Risoncha, però ja que estem ací i pel fet que no volem defugir el tema perquè ens  
agradaria també comentar-ho. No hem trobat. De totes maneres per a la seua tranquil·litat com a 
Alcalde he consultat els majors de Risoncha, no factura per factura, hem consultat tots els majors i no 
consta cap relació de les empreses relacionades en el seu escrit, respecte a Risoncha. Sí que és 
veritat que Carlady ha tingut relació amb Risoncha, però sempre com a client, no com ha proveïdor. Si 
li ha donat treball ha Risoncha, la qual cosa ha fet és pagar-li a Risoncha, és a dir, al contrari del que 
pareix que alguna insinuació diu. Esta és la relació que tenim de les factures que acabe d'explicar. 
Vos la donaré per escrit contestant les preguntes que m'heu fet els grups i, respecte a la relació de les 
empreses  que  em demanava algun  grup,  perquè  també ho presentara  per  escrit,  contestant  els 
escrits que vostés m'han fet. Dit açò crec que conteste al requeriment que vostés m'han fet ací i si 
algú vol dir alguna cosa, ací estic.

El  Sr. Garrido Centelles manifestant que començara jo, com sempre. Jo crec que el que 
s'haja  fet  abans  del  2007,  estaves  en  el  complet  dret  d'haver-ho  fet,  perquè  no  teníes  cap 
responsabilitat política, i  per tant no cal.  El que importa és a partir  del 2007 que voste va entrar  
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d'Alcalde i a partir d'ací sí que hi ha unes actuacions que podrien estar encara que no il·legalment  
contrastades, això ja ho dirà fiscalia, sí que èticament podrien tindre el seu tractament dubtós. És 
veritat que vosté diu que mai ha segut soci, sols administrador solidari, tal i tal, …. Bo, pues el dia 30 
de juliol que Esquerra Unida va presentar la denúncia, vosté constava com a administrador. Que no 
ho dic jo, vull que ho entenga, supose que hi haurà una documentació que el fiscal haurà contrastat i 
haurà dit el que havia de dir, jo no entraré en eixa, en eixa... La meua pregunta és molt simple, si 
vosté sabia que s'estava facturant a través Berceo moviments, si eixa relació Berceo i Carlady vostè 
la sabia.

El Sr. Alcalde assenyalant que jo coneixia que Carlady estava facturant a la Diputació, o a la 
Diputació o a les empreses, perque esta Empresa, no és d'ara és de fa molt de temps,  sempre ha 
fabricat tèxtil, i s'ha fet promoció de moltíssimes coses, a totes les entitats i a totes les institucions que  
ho han demanat. Això és el que puc contestar

El Sr. Garrido Centelles manifestant que llavors sí que sabia que es facturava a Diputació.

El Sr. Alcalde assenyalant que si.

El  Sr. Garrido Centelles manifestant que vosté era administrador solidari. És a dir, que sí 
que està reconeixent. A més que no ho ha negat ningú, s'han donat els uns als altres la culpa però no  
ho ha negat  ningú  que  ha passat  el  que  ha passat,  que vosté  sap  que és  així  A més se està  
investigant-se a nivell d'una Entitat prou responsable i prou exacta en els seus esbrinaments com es 
la UCO. Per tant, si vosté ho sabia que açò estava fent-se, vosté creu que és ètic fer això? 

El Sr. Alcalde assenyalant que jo respecte al que….

El  Sr. Garrido Centelles manifestant que ja no il·legal, perquè pot estar dins de la legalitat 
però, ètic?

El Sr. Alcalde assenyalant que jo sí que li puc dir, com he dit en la meua explicació, que la 
participació no és meua. Que l'administrador en realitat, que és per desídia, perquè quan u cessa en  
una empresa, cal portar al registre la possibilitat de que no exercisca bé com a administrador i això a 
vegades es fa i a vegades es tarda anys. No vull amb açò disculpar a esta empresa ni a qualsevol, 
però em pense que és,  que passa en quasi tots els llocs. Que siga ètic o no és una cosa que haurà 
de jutjar, efectivamente, la justícia com vosté diu.

El  Sr. Garrido Centelles manifestant que home clar. Jo seré molt comedit en esta situació, 
en el que és l'aspecte judicial, perquè està en secret de sumari, però sí que és veritat que el que  
s'està manejant són unes quantitats ja prou raonables. No estem parlant com ha dit vosté de 800  
euros o 700 euros, sinó de 44.000 i pic d'euros o 17.000 i pic d'euros, és a dir, són quantitats que, 
almenys com a actuació honesta, vosté no hauria hagut de consentir.

El Sr. Alcalde assenyalant que jo pense, i vostés, que estem tots ací per a fer un control de  
l'Ajuntament de Canals. Jo pense que ací venim a vore quina relació té l'Ajuntament de Canals amb el  
que ha eixit en la premsa. Que parlem d'ètica és una altra cosa, però jo crec que el que ens importa a 
tots és la gestió de l'Ajuntament i si l'Ajuntament té alguna cosa a vore amb totes estes coses, pense 
jo. Encara que vosté, per descomptat, pot preguntar el que vosté vullga, jo no vaig a dir-li el que vosté 
no ha de preguntar,  però  m'imagine  que  ací  venim a fer  un  control  de la  relació  que  ha  tingut  
l'Ajuntament, 

El Sr. Garrido Centelles manifestant que quan es controla l'Ajuntament o Diputació o això, es 
controlen els membres que estan dirigint això. 

El Sr. Alcalde assenyalant que per descomptat.
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El  Sr. Garrido Centelles manifestant que si els membres que estan dirigint això estan fent 
una malversació de fons, evidentment tindran de fer la denúncia. És així, el que passa és que en este  
cas jo, i vaig a dir-se'l personalment, ho dic sincerament, em sap molt greu que un Alcalde estiga en 
esta situació, i més en el meu poble. A mi m'haguera agradat que açò haguera passat, que haguera  
caigut tota la responsabilitat al Sr. Rus, que és el que maneja les cordes en Diputació i ha fet el que li  
ha donat la gana, diria una altra paraula però l'ometo. Però, em sap greu que s'haja tocat Canals en 
eixe sentit.  No vaig a fer-li  cap pregunta més, només que no m'ha contestat  si  a vosté li  pareix 
l'actuació que esta tenint de l'ètica política que és deu de dur un Alcalde.

El Sr. Alcalde assenyalant que molt bé, el Grup Compromís té la paraula.

El  Sr.  Pérez  Pastor (del  Grup  Compromis)  manifestant  que  bé,  jo  evidentment  les 
explicacions que ha donat l'Alcalde són les que este grup s'esperava, no esperàvem que es poguera 
allargar molt més. En tot cas segurament el que haurà dit segurament és correcte, o siga i és veritat.  
No hi ha perquè posar en dubte, estes afirmacions que ha fet l'Alcalde. Ací evidentment el que no 
entrarem és al debat jurídic, perque crec que este tema és prou seriós per a què nosaltres ens fiquem 
o interferim en l'acció de la justícia, que ha de ser la que resoldrà, la que ventilara, este cas i dirà  
quines són les responsabilitats jurídiques dels diferents implicats. Ara, sí que creguem que és una  
fallada,  i  més  per  a  un  Alcalde,  prou  garrafal  l'assumir  o  l'estar,  o  el  permetre  estar  com  a  
administrador solidari en una Empresa, que no és així, perquè evidentment és quan poden vindre els 
problemas. Evidentment si no hi ha acció, si no hi ha escriptura pública, que diga que ha deixat de ser  
administrador, no entenem perquè no ha de ser administrador si estava com a administrador, per tant 
això s'haurà de resoldre, supose que ja vindra en l'hora i el jutge haurà de prendre la determinació  
que  corresponda.  És  evident  que  no  hi  ha  hagut  massa  moviments  entre  l'empresa  Carlady  i 
l'Ajuntament.  Però  evidentment  el  cas  que  ens  porta  ací  és  veritat  que  no  té  res  a  vore  amb 
l'Ajuntament o no podem nosaltres controlar: són factures que s'han fet a la Diputació. Llavors ací 
només podem demanar una quesito que és que s'assumisquen les responsabilitats polítiques  en el 
cas que jurídicament es demostre que hi ha hagut un cas de corrupción. Que s'assumisquen eixes  
responsabilitats  polítiques,  i  eixa  és  la  pregunta  que  ens  agradaria  fer,  si  van  a  assumir-se  els 
responsabilitats polítiques encara que siga un error. O siga al final ací ens hem presentat tots els  
regidors  que  estem  ací  assentats  en  esta  taula,  ens  presentem  i  evidentment  som  lliures  de 
presentar-nos, igual que som lliures de muntar una empresa i treballar en eixa empresa. Ara, el que  
no pot ser és que es mescle la política en l'empresa, això no pot ser. Siga per un error o siga perquè 
s'ha produït realment és inacceptable, perquè ací estem justament per a tot al contrari, estem per a  
servir, no estem per a beneficiar-nos. Llavors jo no entraré en el fons, perquè no podem entrar, però  
sí que vull manifestar la nostra preocupació quant a l'assumpció dels responsabilitats polítiques que 
puguen vindre determinades per este cas i m'agradaria que, en el cas que pogueren existir, que les 
assumira el Sr. Alcalde. 

El Sr. Alcalde assenyalant que jo t'agraïsc la teua intervenció. Jo puc dir en este plenari que 
jo assumiré les responsabilitats polítiques. El faré jo i ni més ni menys que jo.

El Sr. Orea Pedraza (del Grup PSPV-PSOE) manifestant que bon dia. Quan es va convocar 
este plenari la veritat és que va ser per una alarma, davant d'una sèrie de notícies que van eixir en el  
diari un dijous i un divendres. Li hem donat, jo pense que de forma oberta tots els grups de l'oposició, 
al Sr. Alcalde l'oportunitat d'explicar-se i la veritat és que pense, i sent dir-ho perquè sap el Sr. Alcalde 
que  a  nivell  personal  hem mantingut  una  bona relació,  pense  que  no  ha  tingut  a  bé  donar  les 
explicacions que li demanaven, i pense que no ha contestat a les preguntes que se li feien a l'hora de 
convocar el  plenari.  Dic  açò perquè simplement  fer una relació  de les factures o una relació  de  
Carlady en l'Ajuntament de Canals, o en Risoncha, la veritat pense que és una excusa o és una 
explicació molt opaca per al que se li preguntava. Evidentment ací no podem estar per a fer un juí 
jurídic, això depén d'altres òrgans, però si un control polític. Cada dia inclús hui mateixa hem pogut 
vore  a  la  prensa  una  relació,  una  aparent  trama  de  corrupció,  que  involucra  a  la  Diputació  de 
València. Sóc com qualsevol canalí  i  el  primer que no m'agrada es que el nom del meu Alcalde 
aparega en els diaris immers en eixa trama de Corrupció, que evidentment no sé si pot ser veritat o  
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no, això la justícia ho sabrà, però no m'agrada a nivell  personal, ni m'agrada a nivell  institucional,  
perquè al final,  Ricardo, és el nom de Canals el  que està en el periòdic i  no sols el  de Ricardo 
Cardona.  El  company  de  Compromis  li  ha  demanat  que  assumisca  les  seues  responsabilitats 
polítiques.  Jo,  si  em permet.  demanaré  un  poc  més,  vaig  a  demanar-li  que  assumisca  hui  una 
responsabilitat  política,  perquè  hui  vosté  no  ha  dit  tota  la  veritat  i  ho  sap,  fins  al  mes de març  
d'enguany vosté figurava com a administrador solidari de l'empresa Carlady, i vosté ha dit que no era 
administrador solidari.

El Sr. Alcalde assenyalant que no, perdone, jo no he dit que jo no era administrador solidari.  
Que jo era administrador solidari he dit. Jo he dit que jo cesse en el 2007 de treballar en l'empresa 
Carlady,  i  permanèixc  perquè  no  es  registra  d'administrador  solidari,  encara  que  no  exercisca 
d'administrador. Vosté sap, a més vosté té una formació, sap el que fa l'administrador, presenta els  
comptes,  firma en hisenda, jo no exercisc,  però conste com a administrador solidari.  Per això la 
premsa diu que jo sóc administrador solidari.  I jo sóc administrador solidari fins que l'empresa es 
queda inactiva en el 2014 i llavors cesem, jo no he dit que no sóc administrador solidari.

El  Sr. Orea Pedraza manifestant que vosté és administrador solidari fins al 18 de març de 
2015. 

El Sr. Alcalde assenyalant que no. Jo sóc administrador solidari fins a una acta que es fa al  
desembre de 2014, es registra en notari, i es porta a registre al febrer i al març apareix. Però res han  
de veure eixes dates en què apareixen ara, haguera pogut ser en el 13 o en el 12 o en l'11, i també  
estaríem parlant de que jo era administrador solidari, quan es provoquen les factures, o siga jo era  
administrador solidari, no diga que jo he dit que jo no era administrador solidari, jo he dit que sí.

El Sr. Orea Pedraza manifestant que jo ho he entés aixi. 

El Sr. Alcalde assenyalant que el que jo he dit és que jo mai he sigut soci des del principi de 
la constitució d'eixa Empresa, ni al final. O siga, mai he sigut soci. Mentres que un temps que jo 
treballe per a l'Empresa vaig ser administrador solidari, després vaig cessar i em vaig posar a treballar 
en l'Ajuntament, i no es va anotar el meu cessament com a administrador perquè hi havia una altra 
persona que exercia. Ho dic per si no m'he explicat jo bé en les meues exposicions.

El Sr. Garrido Centelles manifestant que jo ho he entés així.

El Sr. Pérez Pastor (del Grup Compromis) manifestant que si.

El Sr. Alcalde assenyalant que em pareix que l'únic que no ho entén és vosté. I respecte al 
que vosté diu que no he contestat a les preguntes, jo he de dir que vostés m'han preguntat ací:  
dilucidar si vosté ha sigut administrador solidari de l'empresa de Canals, durant eixe període, sí; si hi 
ha alguna factura de l'Ajuntament en Carlady, i jo he contestat amb totes les factures. O siga, vosté 
em diu que no he contestat?, vostés em pregunten i acabe de contestar al que vostés em pregunten.

El Sr. Orea Pedraza manifestant que si, però vosté tenia l'oportunitat de fer una contestació i 
deixar sense dubtes el que està eixint en premsa, i això no ho ha fet.

El  Sr.  Alcalde assenyalant  que a vore,  jo vinc ací,  vostés em fan unes preguntes i  jo  li  
conteste a vosté de tot el que és control de l'Ajuntament. El que ix en la premsa és una cosa que  
haurà d'explicar en la premsa i, com vosté diu, el que està en el jutjat caldrà explicar-ho en el jutjat  
des de l'Empresa no des de l'Ajuntament, l'Ajuntament no te res a vore en això, pense jo.

El Sr. Orea Pedraza manifestant que però és que el problema és que el que ix en premsa és 
una relació. Com deia venim ací a servir i no a servir-nos, i pareix que hi ha algunes persones, i no ho 
dic per vosté, no ho dic per vosté perquè no tinc les dades sinó ho diria, que s'han servit  de les  
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Administracions Públiques per a benefici personal. Llavors, a banda d'això, senyor Alcalde vosté ha 
tingut coneixement, jo li pregunte i si vosté vol em contesta i si no no.....

El Sr. Alcalde assenyalant que si és de l'Ajuntament si li conteste, si no no

El Sr. Orea Pedraza manifestant que és de l'Ajuntament, no de vosté, perquè la veritat és que 
vosté ja es podrà defendre com vullga o com estime convenient. Però per les notícies que han eixit en 
premsa. Vosté referent a tots els contractes, subvencions, plans d'ajuda que ha fet la subvenció, i em 
referisc al pla Led, al pla de gespa artificial, vosté té coneixement sobre alguna irregularitat sobre 
eixos temes?.

El Sr. Alcalde assenyalant que jo no. Respecte a l'Ajuntament?.

El Sr. Orea Pedraza manifestant que si.

El Sr. Alcalde assenyalant que no, nosaltres no hem fet, el pla de gespa crec que nosaltres 
no estàvem, no l'Ajuntament de Canals no ha estat.

El Sr. Orea Pedraza manifestant que la piscina coberta si 

El Sr. Alcalde assenyalant que la piscina, li van donar la subvenció a l'Ajuntament de Canals,  
i l'Ajuntament va agafar la subvenció, que irregularitat pot haver-hi ací? 

El Sr. Orea Pedraza manifestant que el pla de substitució de Led 

El Sr. Alcalde assenyalant que el pla de substitució de Led, nosaltres tenim un informe tècnic 
que diu que eixos són els Leds que hem de posar, que irregularitat pot haver-hi ací?. 

El Sr. Orea Pedraza manifestant que no, jo li pregunte si sap d'alguna irregularitat.

El Sr. Alcalde assenyalant que no.

El Sr. Durá Barberá (del Grup Gent de Canals) assenyalant que bona vesprada o bon dia. Sr. 
Alcalde m'acabe d'apuntar, igual ho he entés malament també, que l'empresa va quedar inactiva en 
2003,

El Sr. Alcalde assenyalant que 2003? no, 2014.

El  Sr. Durá Barberá assenyalant que pel que fa a la relació de factures que ha presentat 
Carlady a l'Ajuntament, el nostre grup ja les coneixia. Vosté ho sap, perquè les demanarem en el seu 
moment i se'ns va facilitar. Si están més o menys d'acord amb la Llei és una qüestió que nosaltres no 
és que no la tocarem ara, tampoc quan ens assabentarem. Em pareix que no ha sigut un procediment 
continuat, val, i ho deixem ací. Tampoc volem prejutjar en absolut tot el que ha aparegut en premsa.  
Tenim dubtes, però és el normal. Si fóra al revés vosté tindria dubtes també, això és lògic. El que 
passa és que fa uns tres anys,  recordarà,  vam estar  en el  seu despatx parlant  i  va  ser  com a  
conseqüència  de vore les factures de Carlady.  I  l'altre  company que m'acompanyava i  jo  déiem: 
Alcalde, hi ha uns documents que diuen que és responsable solidari, no, administrador solidari; i vosté 
deia: ja fa temps que això ho he resolt, va dir. Jo li vaig dir: pos mira l'enhorabona perquè en un 
d'eixos documents que se'ns ha fet arribar, hi ha una subvenció europea, i vosté ho va desmentir. Val,  
és que pensava  que havia  dit  en el  2003, per  això.  Però bo,  sense prejutjar  res no acabem de  
coincidir en algunes coses que acaba de dir, encara que ha anat matisant-les. Hi ha 6 inscripcions en 
l'empresa Carlady, i açò és públic. La inscripció número 5 té lloc el 4 de maig de 2005, conseqüència  
d'una escriptura datada el 15 de març de 2005, i en eixa inscripció s'assenyala que l'estructura de 
l'òrgan està basada en l'administració solidària, i  apareixen com a tals l'actual Alcalde i una altra 
persona. Eixa inscripció es publica el 19 de maig de 2005. I hi ha una nova inscripció, la 6 que és  



7 / 9

l'última, el 31 de desembre. Jo ho portava preparat, però voste a alguna cosa ha fet referència. El 31 
de desembre de 2014 cessen els dos administradors solidaris.  El 3 de febrer s'elabora una nova 
escriptura protocol·litzada el número 97-2015. el notari eleva públic el canvi de forma d'administració i  
es canalitza al registre mercantil l'11 de març, i és publicat en el Butlletí Oficial del Registre Mercantil 
el 18 de març. Jo res més que un comentari més, i és que recordar que l'Acta Universal a l'efecte de 
tercers es produïx el dia que s'anota en el Registre Mercantil. 

Tot  açò  és  com a  conseqüència,  o  bé  estem dient-ho  com a conseqüència,  del  que  es 
produïx, de les notícies que apareixen en la premsa. Indubtablement nosaltres no jutjarem i he dit que  
no entrem en eixa qüestió que ja la dilucidarà a qui corresponga. Però també crec que possiblement  
este plenari tampoc ha servit per a aclarir el que ha passat, si realment ha passat, entre totes les  
històries o la trama de corrupció de què parla la premsa, i  no diré l'Ajuntament en absolut,  sinó 
l'Empresa en què l'Alcalde ha estat d'administrador solidari durant un muntó d'anys. En eixe aspecte, 
continuarem amb els dubtes, fins que ho resolga qui corresponga. Però tornant al principi, la relació 
de factures que també l'hem demanat, l'hem demanat en privat i després conjuntament junt amb la  
resta de grups de l'oposició, bo, no ha segut el funcionament del dia a dia d'una manera continuada, 
tampoc anem a donar-li major importància. A allò altre si, i el que ens preocupa indubtablement és 
que aparega l'Alcalde del nostre poble en tot este embolic. Tant de bo s'aclarisca prompte i, de veritat 
de veritat, tant de bo no tinga res a vore.

El  Sr. Alcalde assenyalant que bé, jo crec que heu tingut la possibilitat d'explicar-nos les 
coses, algú vol comentar un poc més?

El  Sr. Garrido Centelles manifestant que jo el que li he dit abans, si este cas es reafirma 
judicialment, tindrà que o bé dimitir, que això ja estaria fora de lloc perquè pràcticament ira a eixir més 
o menys a final de legislatura, però sí que és veritat que vosté va encapçalant una llista, que no deuria 
d'encapçalar  en eixe cas.  I  jo  crec que seria convenient  això.  De totes maneres,  jo  a  banda de 
demanar les factures de totes les empreses que estan relacionades, perquè això és una trama....

El  Sr. Alcalde assenyalant que la mateixa contestació que anem a fer-li al grup que les va 
demanar, li anem a donar a tots.

El Sr. Garrido Centelles manifestant que t'ho dic específicament perquè hi ha una demanda, 
amb dos peticions, una és còpia escrita de tots els proveïdors, amb nom i CIF, que hagen facturat de  
2007 més de 50.000 euros.

El Sr. Alcalde assenyalant que a vore, ho he fet des del 2003 perquè jo era regidor també. 
Edil quan es refira a Edil jo he volgut anar 12 anys arrere perquè tu has insistit...

El Sr. Garrido Centelles manifestant que  jo no he dit mai 2003 

El Sr. Alcalde assenyalant que no, ho he dit jo perquè jo era regidor també. 

El  Sr.  Garrido Centelles manifestant  que  val,  jo  vull  des  del  2007.  El  que  haja  passat 
abans..... ,al cap i a la fi la investigació està feta des del 2007.

El Sr. Alcalde assenyalant que està clar.

El Sr. Garrido Centelles manifestant que  l'única cosa és això. Que per si de cas passara el 
que està passant, jo crec que no hauries d'estar en la llista del PP, sentint-ho molt. Sé que no és la  
meua competència, però com ha imputat si açò es confirmara, crec que no hauries d'estar.

El  Sr. López Catalán (del Grup Popular)  manifestant que jo he sol·licitat la paraula per a 
intentar reflectir un poc quina és la posició del Partit Popular, que crec que interessa conéixer-la. Jo 
durant tota la intervenció han estat picant-me dos qüestions. Una és un refrany espanyol, diuen que 
els refranys tots són veritat, que diu: “no hay peor sordo que quien no quiere oir”. I una altra cosa que  
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estava picant-me molt la meua ment, era una poesia que em vaig ensenyar quan era xicotet, que està 
dedicada al Gran Capità, hi ha un tros de la poesia que diu: “y cuando le piden cuentas, rinde cuentas 
tan airosas que al demandado enaltecen y  al demandante abochornan”. Simplement vull deixar, que 
estaven picant-me, eixes dos qüestions. 

Després  sí  que  m'interessa  comentar,  perquè  s'ha  incidit  en  diferents  moments  sobre  la 
notícia de la premsa. Val, parlarem un poc de la notícia de la premsa. La notícia de la premsa fa molt  
èmfasi, molt èmfasi en què el nostre Alcalde, era posseïdor del 50 % de les accions de Carlady, i això 
és fals i mentida i comprovable en els registres. En registres públics es pot comprovar. No es tracta  
de que se li pregunte a l'Alcalde, qui vullga saber-ho pot anar a un registre públic i comprovar qui són  
els socis de Carlady, els que han sigut els socis de Carlady. I a mi em consta que algun diari va fer un  
desmentiment l'endemà, un desmentiment molt xicotet, però un desmentiment, però a pesar d'això hi  
ha qui, jo no sé qui haurà sigut, hi ha qui ha llançat un pamflet reproduint una notícia del diari que 
havia sigut desmentida.

Que hi ha una Empresa de la Diputació que ha tingut un Director que ha fet coses que no 
havia d'haver fet, que inclús segurament són delicte, que el tanquen i com més prompte millor. Però  
bo,  no em fique on no toca, val, perdó. Posició del Partit Popular, tenim de moment a l'Alcalde que ha  
donat explicacions del que s'ha preguntat. L'equip de govern, tots els seus regidors, els que estan i 
els que no han pogut estar, estem amb ell i estarem amb ell mentres que faça falta, i per tant eixa és  
la posició del Partit Popular, anar més enllà és ficar-nos on no toca. Si una Empresa o la Diputació ha  
tingut relació amb una Empresa, això seran qüestions que tindran dilucidar qui siga, l'Alcalde no té 
accions en eixa Empresa.

El Sr. Alcalde assenyalant que deixeu-me que tanque el Plenari. Jo no esperava tampoc que 
el portaveu del Partit Popular fora a parlar. Jo crec que ací veniu tots efectivament, el Sr. Oreja ho ha 
dit,  a donar una oportunitat  per a què m'explique.  Jo crec que l'Ajuntament de Canals  i  tots  els 
ciutadans de Canals, poden estar tranquils de que l'Ajuntament de Canals no ha tingut cap relació del 
que s'ha dit en la premsa, absolutament cap. Vosaltres podeu estar tranquils. Si és ètic o no, ho direm 
on ho tinguem de dir. També el que ha dit una falsedat, també ho direm quan siga el moment, i això  
no és qüestió de l'Ajuntament, és qüestió de qui haja d'haver de defendre's. Si cal assumir alguna 
responsabilitat política jo seré el que l'assumisca. Tampoc m'agrada que emboliquen una cosa d'estes 
amb el  poble de Canals,  jo sóc el  primer que estic més fotut  que vosaltres,  prou mes fotut que 
vosaltres, per tant assumirem el que vinga. Espere que quede clar que l'Ajuntament de Canals no ha  
tingut  cap  relació  en  res  i  m'agradaria  que  estiguéreu  tranquils.  A  partir  d'ací  el  que  vinga,  ací  
estarem. 

El  Sr. Garrido Centelles manifestant que  Emilio diu que el que sent la solució es queda 
“abochornat”, jo no em quede “abochornat”

El Sr. Alcalde assenyalant que per favor, no, no....

El Sr. Garrido Centelles manifestant que ho dic per a que ho sàpies

El Sr. Alcalde assenyalant que no, les paraules del portaveu no ha intentat ficar-se, jo crec 
que no ha intentat ficar-se, ni ha intentat anar contra ningú.

El  Sr. Garrido Centelles manifestant que ho dic perquè sàpia clar que jo no m'he sentit 
abochornat”

El  Sr.  Durá Barberá assenyalant  que jo entenc al  portaveu del Partit  Popular,  jo faria el 
mateix paper. Cal defendre i més si està convençut de la innocència, és el seu paper. Però de totes  
les maneres la seua intervenció inclús ens ha creat més..., bo a mi m'ha sorprés i inclús em crea  
alguns dubtes en el que ha dit, però bo no entrarem en més.

El  Sr. Alcalde assenyalant  que crec que hem donat una explicacions coherents.  Ara vos 
contestarem a les preguntes que ens heu fet per escrit. Ací tindreu també la contestació tècnica per a  
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vosaltres. I les mateixes contestacions que s’ha fet per cada grup, si voleu, se les donarem a tots, per  
a que no se solapen. Moltes gràcies i alcem la sessió.

Y no havent més asumptes que tractar, la Presidència procedeix a alçar la sessió essent les 
tretze hores i quaranta minuts (13:40).del día vint-i-set  d’abril de dos mil quinze.

                   L’ Alcalde                                    El Secretari

       -Ricardo Cardona Mollá-                      -José Mª Trull Ahuir-
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